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Walther Herwig’s achievements in ICES

Walther Herwig’s Wirken für den ICES

Jens Smed

Zusammenfassung:

Walther Herwig, ein Verwaltungsbeamter in hohen Stellungen, widmete sich in der zweiten Hälfte des 19.

Jahrhunderts sehr erfolgreich der Zukunft der deutschen Binnen- und Seefischerei. Der Schwerpunkt seines

Wirkens lag in dem Verhandeln von nationalen und internationalen Maßnahmen zur Erforschung und zum

Schutze von Fischbeständen. Er war maßgeblich beteiligt an der Gründung des Internationalen Rates für

Meeresforschung 1902 und dessen erster Präsident.

Abstract:

Walther Herwig, an administrator in high positions in the second half of the nineteenth century, devoted

himself to the future of the German fresh- and saltwater fisheries. The main point of his work was to nego-

tiate national and international actions of research on and protection of fish stocks. He was authoritatively

involved in the foundation of the International Council for the Exploration of the Sea in 1902 and also its

first president.


